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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a Kormány a védőnői szolgálat leépülése 
ellen?" 

Tisztelt Minszter Úr!

A védőnői szolgálatok államosítása óta még mindig káosz van ezen a területen. A helyzet sajnos
sokkal rosszabb, mint amire számítottak.  Az új rendszer felállása sok időt vesz el az érdemi és
szakmai feladatoktól,  aminek a csecsemők és a gyermekek látják kárát.  Szalainé P. Boglárka,  a
Független  Egészségügyi  Szakszervezet  védőnői  alapszervezetének  vezetője  szerint  a  legtöbb
védőnő munkakörülményei súlyosan romlottak az átállás óta.

Nem  csoda,  hogy  folyamatosan  hagyják  ott  a  pályát  ezen  méltatlan  helyzet  miatt.  Júliustól
folyamatosan nő a betöltetlen körzetek száma. A helyzet odáig fajult, hogy 5 ezer körzetből 650-ben
helyettesként dolgozik a védőnő.

Mivel ez az osztott figyelem a saját körzetét is hátrányosan érinti, elmondható, hogy 2500-3000
feladatellátási helyen nem jut a gondozottakra megfelelő mennyiségű idő és figyelem. Azonban a
helyettesítés  sem  jelent  hosszútávon  megoldást,  mert  Önök  jelentősen  csökkentették  a
helyettesítésért járó díjazást, ezért egyre kevesebben vállalnak többletfeladatot.

Minden  anyukának,  várandós  kismamának  és  kisgyereknek  joga  van  a  minőségi  védőnői
gondozáshoz, de ezt az esélyegyenlőséget ez a rendszer nem tudja biztosítani.

Egy normális országban ez elképzelhetetlen lenne. Egy normális országban meg vannak becsülve
anyagilag és erkölcsileg is a legkisebbekkel foglalkozó szakemberek.

A fentiekre tekintettel kérdezem, hogy milyen lépéseket terveznek a védőnői szolgálat összeomlása
ellen? Mit tesznek a gyermekek megfelelő védőnői ellátása érdekében?

Várom érdemi válaszát!


